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са 16. К0пферепцпја нредсједпика парламената држава чланица Јв дpaнcкo- i -

јоггске нннцпјативе (ЈЛI), Будва — Црпа Гора, 18. ii 19. мврт 2019. годнiге

Парламентарну скупштину Босне и Херцеговине на 16. конференцији предсједника
парламената Jaдpaнcкo-joнcкe иницијативе пpeдстaвљao је зaмjeник пpeдcjeдaвajyfle
Представничког дома ПСБиХ Небојша Радмановинl.

Ha к0нференцији су највиши званичници парламената девет дpжaвa чланица
Јадранекојонске иницијативе разговарали 0 увезивању парламентарних тијела, која,
како су доманlини из Скупштине Црне rope истакли, представљају значајан ресурс
јачања сарадње у пpиopитeтним oблaстимa за државе реги0на.
Haкoн уводних 06рантања министра спољних послова Црне rope Срђана Дармановиllа и
генералн0г секретара Јадранско јоиске инициjaтивe амбасадора Ттованија Кастеланете,
излагање 0 овој теми имаоје и г. Радпгановиfi.

Констатујуfiи да је свака регионална иницијатива снажнија и успјешнија ако има
активну подршку парламентарне димензије, Радмановиfi је навео да су пугем
Јадранскојонске и других регионалних инициjaтивa којима су обухваfiене државе
Југоисточне Европе забиљежени бројни позитивни примјери дјеловања парламентарне
дипломатеје. •

Радмановиfi је упозорио на то да ресурс који представљају парламентарци и
парламентарна тијела није у довољној мјери искоришнен, теје, с тим у вези, uarnacuo
да би oд несумњиве важности било успостављање сарадње парламентарних тијела у
чијем су фокусу спољна трговина и царине, као и caoбpahaj и комуникације, што, како
је рекао,јесу 06ласти кoje представљају приоритете Jaдpaнcкo-joвcкe иницијативе.

За државе које се налазе на пугу интегрисања у Европску унију (ЕУ) и које Јадранско-
јОнску иницијативу виде као инструмент за стварање једне нове, просперитетне,
европске макроекономске регије, размјена идеја и искустава у оквиру сарадње
парламентарних тијела била би од огромне важности за п0дстицање б0ље и
квалитетније инфраструкryрне повезаности, те лакшег пpoтoкa људи, робе и капитала
унутар држава чланица Јадранско јонске иницијативе.

У усвојеној Заједничкој изјави, највиши званичници парламената држава чланица
Јадранскојонске иницијативе нагласили су важност наставка сарадње парламената
региона ради реализације пројеката подршке интеграцији дpжaвa западног Бадкана у
ЕУ, тe позвали европске институције да 0јачају св0ју политичку и финансијску
подршку спровођењу пројеката из Стратегије ЕУ за Јадранскојонски регион
(ЕУСАИР).
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У Заједничкој изјави естакнуто је да сектор туризма постаје све значајнији фактор
економског просперитета Јадранско;јонског региона и Европе и да је интензивнија
регионална сарадња у овој области кључна за испуњавање циљева из ЕУСАИАа. C
тим у вези, све државне, регионалне и локалне власти, приватни сектор и невладине
организације позване су да наставе да развијају синергију између сзратегија одрживог
туризма и културних сектора, укључујући иновативне услуге и пословне моделе, с
циљем подстицања одрживих, квалитстних културних и зуристичких понуда и
ревитализације урбаних и руралних подручја.

Земље учеснице Јадранско-јонске иницијативе охрабрују се да побољшају регионалну
димензију сарадње и размјену најбољих пракси у области туризма, a потврђује cc и
полизичка подршка акгивностима које cc спроводе на државном, прекограничном и
регионалном нивоу, a које cc односе на развој у сектору туризма и заштизу културне
баштине у ]адранскоуонском региону.

3емл,е учеснице Jaдpaнcкo-joнcкe иницијативе y Заједничкој изјави cc пoдстичy да
промовишу заједничке зуристичке производе с циљем позиционирања Јадранско-
јонског региона као једне од водеfiих зуристичких десзинација у Европи. C тим у вези
истакнут је и значај унапређења инфраструкзуре која, како cc наводи у Заједничкој
изјави, има сушзинску улогу у повенању приступачности и повезаности региона.
Замјеник предсједавајуне Предсзавничког дома Парламентарне скупштине Босне и
Херцеговине (flCBuX) Небојша Радмановиfi сасгао cc ua маргинама 16. конференције
предсједника парламената Jaдpaнcкo-joнcкoг perиoнa ca пpeдcjeдницoм Hapoднe
скупштине Републике Србије Мајом Гојковик.

Током састанка размијењене су информације a актуелној политичкој сиryацији у двије
сусједне и пријазел,ске земље. Господин Радмановиfi нагласио је да су у БиХ, након
констизуисања и избора руководсзвва оба дома ПСБиХ, створени сви услови за избор
новог Савјета министара БиХ, те изразио увјерење да Ће зđј процес бити окончан у
најскорије вријеме.

Заједнички је консзатовано да су односи БиХ и Србије добри, динамични и садржајни,
као и тo да се одвијаЈу на'свим нивоима власти. Посебно се разговарало 0 наставку
међупарламентарне сарадње, која је, како је речено, ојачана прошлогодишњом
посјетом свих чланова колегијума оба дома ПСБиХ Народној скупштини Србије. C тим
у вези најављена је могуђност да cc y наредном периоду потпише споразум 0 сарадњи
два парламента.

Наглашеноје даје пагребно интензивирати економску сарадњу и појачази обим робне
размјене између двије земље.

Господин Радмановиfi је разговарао и са предсједником Скупшзине Црне rope и
домаfiином 16. конференције предсједника парламената Јадранско-јонске иницијативе
Иваном Брајовиfiем.

Током сасзанка конотатовано је да између двије земље нема отворених питања, тe
наглашено да споразум a граници, који су БиХ и Црна ropa потписале, представља
дoбap npuMJep рјешавања oвoг пизања за све сусједне земље у региону.

Наглашено је да пријатељске односе двије сусједне државе зреба искористити за
додатно унапређење економске сарадње, посебно у области туризма. C тим y вези, као
приоритет је истакнута изградња пута Фоча — Шfiепан Поље с једне и Плужине —
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. Ш}Sспан Пољс с другс странс, као и моста i-ia Tapu. Такођс јс истакнута потреба да cc
ради на бољој проходности границс између двијс земљс, посебно у љетној туристичкој
ссзони.

Размијењене су информацијс о политичким приликама у БиХ и Црној Гори, као и о
процесу европских интсграција у којсм учествују објс зсмљс.

Конферснцији коју је организовала Скупштина Црнс Горе, осим замјеника
прсдсјсдавајуflс Представничког дома ПСБиХ Небојшс Радмановиflа, присуствовали су
и: Енида Мехмсдовски из Сектора за међународне односе и протокол Секретаријата
Парламентарнс скупштинс БиХ, Зоран Жужа, шеф Одјела за информисањс
Парламентарне скупштине Боснс и Хсрцсговинс и Наташа Чабак, преводилац у
Сектору за међународнс односс и протокол Сскретарејата Парламентарнс скупштине
БиХ.

Извјсштај припремила: Извјсштај одобрио:

Замјеник прсдсједавајуflс

Представничког дома ПСБиХ

Пебојша Радмановиfl

Доставити: 
- Колегијуму Представничког дома ПСБиХ
- Колегијуму дома народа ПСБиХ
- Колегијуму Сскретаријата ПСБиХ
- Комисији за спољне пословс Представничког дома ПСБиХ
- Комисији за спољну и трговинску политику, царинс, cao6paflaj и комуникацијс дома
народа flCEuX

- Сектору за односе сјавношflу ПСБиХ
- Сектору за међународнс односе и протокол ПСБиХ

Копија: Министарство иностраних послова БиХ

3


